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Z Á P I S 

 

z 9. schůze Kontrolního výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR,  

která se konala dne 8. února 2011  

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, Praha 1, zasedací místnost č. 23 

 

Úterý 8. února 2011 

 

Přítomni:  posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, 

posl. Ing. F. Laudát, posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. 

Ing. H. Orgoníková, posl. Ing. arch. M. Petráň, posl. J. Schejbalová, 

posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Mgr. J. Škárka 

 

Omluveni: posl. Mgr. V. Bohdalová, posl. L. Kohoutová, posl. Ing. V. Votava 

 

Hosté:     dle prezenční listiny 

 

 

 

 

Tuto schůzi řídil předseda výboru posl. JUDr. V. Filip. 

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip v úvodu přivítal přítomné poslance a hosty. 

Vzhledem k tomu, že náměstek ministra financí Mgr. Z. Zajíček avizoval pozdější příchod 

ministra financí a zároveň ho omluvil, navrhl předseda výboru pořad jednání 9. schůze 

Kontrolního výboru oproti pozvánce v pozměněném pořadí bodů: 

 

2. Sdělení předsedy, různé 

3. Návrh termínu a pořadu 10. schůze Kontrolního výboru 

1. Informaci ministra financí o aktuálním stavu zavádění Integrovaného informačního 

systému Státní pokladny – pokračování (přerušeno na 8. schůzi Kontrolního 

výboru). 

 

 Nikdo z přítomných poslanců nevznesl návrh na změnu, doplnění nebo vypuštění 

některého z bodů. Všichni přítomní poslanci souhlasili s navrženým pořadem ( 7 ; 0 ; 0 ). 

Hlasování se zúčastnili: posl. JUDr. V. Filip, posl. RNDr. V. Koníček, posl. 

MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. Ing. arch. M. Petráň, posl. 

Mgr. R. Sklenák, posl. Mgr. J. Škárka /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

 

 

 

2.  

Sdělení předsedy, různé  

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip uvedl, že následující den bude Organizační 

výbor projednávat plán záměrů přijetí zahraničních návštěv a vyslání delegací Poslanecké 

sněmovny, jejích orgánů a poslanců na rok 2011. Konstatoval, že po projednání 

s místopředsedy výboru navrhuje navštívit Evropský účetní dvůr v Lucemburku (seznámení 
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s činnosti Evropského účetního dvora a jednání s partnerským výborem Parlamentu 

Lucemburska). Dále uvedl, že jedním ze zajímavých systémů Evropské unie je dánský 

systém, s kterým by bylo dobré se seznámit podrobněji. V návaznosti na přijetí zástupců 

partnerského výboru Slovenské republiky v roce 2010 doporučil zvážit opětovné přijetí 

delegace tohoto výboru, zejména v souvislosti s fungujícím systémem slovenské státní 

pokladny. Dále uvedl, že poslanci partnerského výboru Parlamentu Maďarské republiky se 

obrátili na Kontrolní výbor se žádostí o přijetí. Dále navrhl do záměrů přijetí zahraničních 

delegací schválit přijetí partnerského výboru Francouzské republiky. 

 

 Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip navrhl usnesení následujícího znění: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

I. s c h v a l u j e  plán zahraničních aktivit Kontrolního výboru na rok 2011, který je 

přílohou tohoto usnesení;  

II. p o v ě ř u j e  předsedu Kontrolního výboru posl. JUDr. Vojtěcha Filipa, aby toto 

usnesení předložil předsedkyni Poslanecké sněmovny Miroslavě Němcové k projednání 

v Organizačním výboru; 

III. z m o c ň u j e  předsedu Kontrolního výboru posl. JUDr. Vojtěcha Filipa k dalším 

jednáním týkajících se výše uvedených zahraničních cest a přijetí. 

 

S takto navrženým usnesením byl vysloven souhlas a bylo přijato usnesení č. 53 

( 9 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., 

posl. JUDr. V. Filip, posl. RNDr. V. Koníček, posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. 

H. Orgoníková,  posl. Ing. arch. M. Petráň, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Mgr. J. Škárka /viz 

příloha zápisu č. 1, str. 2/. 

 

 

 

 

3. 

Návrh termínu a pořadu 10. schůze Kontrolního výboru 

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip konstatoval, že již byla rozeslána pozvánka na 

10. schůzi Kontrolního výboru, která se bude konat ve čtvrtek 10. února 2011 ve 14.00 hodin 

v Poslanecké sněmovně s následujícím programem (pozn. termín a návrh pořadu byl stanoven 

po dohodě s místopředsedy výboru):  

 

1. Projekt výstavby Národního vzdělávacího centra v Hradci Králové – pokračování 

(přerušeno na 8. schůzi Kontrolního výboru) 

2. Sdělení předsedy, různé 

3. Návrh termínu a pořadu 11. schůze Kontrolního výboru. 

 

 

Pozn.: Z důvodu nepřítomnosti ministra financí Ing. M. Kalouska vyhlásil předseda výboru 

posl. JUDr. V. Filip přestávku. 

 

V 18.30 hodin se dostavil ministr financí a jednání výboru pokračovalo. 
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1. 

Informace ministra financí o aktuálním stavu zavádění Integrovaného informačního systému 

Státní pokladna 

 

S úvodním výkladem k tomuto bodu vystoupil ministr financí Ing. M. Kalousek. 

Uvedl, že zakázku zadával jako ministr financí v roce 2007 (Pozn.: Původní zakázku 

tzv. soutěžní dialog zrušil.) a také on podepsal smlouvu s dodavatelem. V okamžiku, kdy 

znovu nastoupil do funkce ministra financí dne 9. srpna 2010, zjistil, že se dodavatel, oproti 

původním závazkům, dostal do situace, kdy není a nebude schopen splnit zadání tak, aby bylo 

možné připravovat rozpočet na rok 2011 v systému Státní pokladny, za což nese odpovědnost 

dodavatel. Dále zjistil, že je potřeba výrazným způsobem renegociovat rozsah s cílem 

maximálních úspor a to investičních úspor a především provozních úspor. Důvodem byla 

hrozba mnohem větších provozních nákladů, než jaká bude definitivní, dojednaná skutečnost. 

Dalším zjištěním po návratu do funkce ministra bylo, že vůle MF po tom, aby existovala 

Státní pokladna v systému platebního styku a státního účetnictví, prudce ochabla. Jednalo se 

o úřednickou vládu, která měla logicky jiné priority. Konstatoval, že se po analýze stavu sešel 

se spolupracovníky a s dodavatelem, kdy se řešily dvě možnosti – arbitráž nebo snaha 

o vyjednání dohody. V té době byly v rutinním provozu moduly IISSP Centrální systém 

účetních informací státu (CSUIS) a Ekonomický informační systém Úřadu vlády (EKISGOV) 

a Manažerský informační systém Úřadu vlády (MISGOV). Probíhaly opakovaně neúspěšné 

testy modulu Příprava rozpočtu (RISPR), z čehož bylo zřejmé, že MF není schopno připravit 

návrh rozpočtu na rok 2011 v systému IISSP. Dohoda s dodavatelem byla, že se MF pokusí o 

renegociaci. Dále uvedl, že musel rozhodnout, aby příprava návrhu státního rozpočtu na rok 

2011 proběhla v systému Šachmatek a pravděpodobně i příprava návrhu státního rozpočtu na 

rok 2012 poběží ve standardním systému Šachmatek, protože ve velmi obtížné situaci 

rychlých řešení a rychlých škrtů nemohl riskovat, že příprava rozpočtu na příští rok zkolabuje 

na nevyzkoušeném projektu, který se neúspěšně testoval. Konstatoval, že přistoupil 

i k personálním změnám a rozdělil úkoly na MF. Zdůraznil, že jako ministr financí nese plnou 

odpovědnost za celý projekt, ale rozdělil kompetence mezi dva náměstky. Jasná odpovědnost 

uživatele v rámci MF – toho, kdo zadává služby – leží na bedrech náměstka Ing. J. Gregora a 

odpovědnost realizátora – toho, kdo plní zadání – leží na bedrech náměstka Mgr. Z. Zajíčka. 

Dále uvedl, že logickým krokem bylo přehodnocení priorit, protože zpracování rozpočtu 

v systému IISSP je důležitá věc, která má fungovat, ale z hlediska efektivity a úspor je 

nejdůležitější umět hlídat státní cash-flow. Prioritou renegociace byl tedy platební styk. Tým 

MF odvedl perfektní práci s cílem nastavit rozsah projektu podle aktuálních priorit, 

maximálně snížit náklady, zajistit pro moduly aplikační i bázovou podporu a posílit pozici 

MF v oblasti autorských i licenčních práv, aby se nestalo, že po dokončení projektu při 

realizaci bude MF z hlediska autorských a licenčních práv tahat za kratší konec a dodavatel si 

s nimi bude dělat co chce. Tato jednání byla ukončena na konci ledna 2011. Minulý týden 

podepsal dokumentaci, kterou dnes přinesli Kontrolnímu výboru. MF nechce výboru nic tajit, 

ale požádal o jistou míru diskrétnosti. Jediné, co není výboru předloženo, je technické řešení, 

to je know-how dodavatele a je chráněno autorským zákonem. Ministr financí nabídl členům 

výboru uspořádání semináře MF společně s dodavatelem, kde by se předvedlo technické 

řešení, které MF nemůže uveřejnit, protože je to know-how dodavatele a poslanci by museli 

podepsat důvěrnost jednání . 

 

Dále vystoupil náměstek ministra financí Mgr. Z. Zajíček. Uvedl, že jednání 

s dodavatelem byla dlouhá, ale konstruktivní a výsledek jednání je přijatelný a pozice státu 

byla posílena. V části implementace, což je dodávka vlastního systému Státní pokladny, se 

MF podařilo vyjednat slevu v celkové výši 164 mil. Kč. bez DPH. Dle MF tak bylo dosaženo 
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maximální možné slevy v dané chvíli. Uvedl, že na druhou stranu není IISSP dodávkou jen 

vlastního systému, ale součástí systému jsou také doprovodné služby, které je potřeba 

s implementací poskytovat. Tyto služby jsou součástí celého projektu IISSP a MF navýšilo 

původní částku v rozsahu 15 mil. Kč o 69 mil. Kč na zhruba 85 mil. Kč. Celková úspora tedy 

činí 94,9 mil. Kč. Cena licencí - 395 mil. – se nezměnila, protože nebylo možné o ní 

vyjednávat. Do budoucna by se tato cena mohla pro nově zaváděné systémy změnit 

v závislosti na tom, zda bude stát schopen podepsat smlouvu o strategické spolupráci, 

podobně jako to udělal v případě jiných licenčních systémů, které nakupuje stát. V případě, že 

by se něco takového podařilo jménem celého státu podepsat, tak by licence pro budoucí 

systémy mohly být oproti dnešku levnější a to i včetně údržby těchto licencí. V tuto chvíli se 

pohybují na úrovni 22% z pořizovací ceny licence a do budoucna po podepsání takové 

smlouvy by to mohlo být 17%. V tuto chvíli se s licencemi nic vyjednat nedalo. Je nakoupeno 

necelých 6000 licencí, z nichž se používá 2100 licencí, ale v následujících 2 letech se budou 

zapojovat všechny tyto licence k plnému využití. Cena na implementace byla s nížena 

z 1,8 mld. Kč bez DPH na 1,6 mld. Kč. bez DPH. Cena za IT služby související se systémem 

zavádění systému Státní pokladny se navýšila o 95 mil. Kč. MF trvalo na tom, že pro potřeby 

státu je v tuto chvíli nejdůležitějším a nejklíčovějším modulem IISSP platební styk, který 

nemůže dobře fungovat bez rozpočtových opatření, resp. modulu realizace rozpočtu, který 

znamená realizaci rozpočtu a jeho případné změny, nikoli jeho přípravu a schválení. Milníky 

a termíny dodání těchto dvou modulů byly pevně svázány. Funkční prototyp obou modulů by 

měl být dodán do 30. 9. 2011 s tím, že příprava rutinního provozu platebního styku by měla 

být pro Úřad vlády a MF k poslednímu říjnu t.r. Do konce roku by měly být zapojeny další 

vybrané kapitoly – MF, MZ a MPSV. Tyto kapitoly byly vybrány z důvodu přípravy jednoho 

inkasního místa (JIM). V průběhu roku 2012 by do plného provozu nabíhaly všechny ostatní 

účetní jednotky a rozpočtové kapitoly. Pro rok 2011 se musel státní rozpočet připravit v tzv. 

Šachmatkách. Příprava rozpočtu pro rok 2012 bude probíhat také v Šachmatkách, ale příprava 

rozpočtu pro rok 2013 by již měla probíhat v novém systému IISSP. Dále uvedl, že se MF se 

společností IBM dohodlo na vylepšení funkcionalit přípravy rozpočtu pro některé výjimečné 

situace jako je příprava rozpočtu v rozpočtovém provizoriu a příprava souběžně dvou 

rozpočtů. MF dohodlo podmínky, za kterých si zmiňované funkcionality může doobjednat za 

poplatek max. 50 mil. Kč. Dále pohovořil o problematice autorských práv. Uvedl, že po 

dodání jednotlivých modulů má stát právo nadále tento systém upravovat a má právo ho 

upravovat se stávajícím dodavatelem nebo s kýmkoliv, koho si MF vybere, protože po 

ukončení tohoto projektu budou veškeré zdrojové kódy a podklady předány MF. Dále 

pohovořil o aplikační a bázové podpoře. Uvedl, že tak, jak nabíhá IISSP, tak se musí 

podporovat jednotlivé moduly a části, které jsou uváděny do provozu, což mělo stát 280 mil. 

Kč za roky 2011 a 2012. Došlo k dohodě s dodavatelem o zavedení motivační odměny 

(bonusu) pro dodavatele tím, že MF zaplatí za rok 2011 100 mil. Kč. a za rok 2012 120 mil. 

Kč. Pokud by podpora nebyla dodána v kvalitě, která byla dohodnuta, došlo by ke zmiňované 

slevě 60 mil. Kč. Budoucí náklady na provoz Státní pokladny by neměly překročit 200 mil. 

Kč. ročně. (Poznámka:  podrobně viz. předložený písemný materiál MF, který byl rozdán 

všem přítomným členům KV.) 

 

 Se zpravodajskou zprávou vystoupil zpravodaj výboru posl. RNDr. V. Koníček a 

mimo jiné uvedl, že u projektu IISSP byly ministři financí Ing. M. Kalousek a Ing. E. Janota. 

Dotázal se, zda ministr financí nemá obavy, že Úřad pro ochranu hospodářské soutěže může 

konstatovat, že to, co se vytvořilo, neodpovídá tomu, co se vysoutěžilo, protože riziko stále 

existuje. Konstatoval, že členové výboru byli dnes informováni, že po velice tvrdých 

jednáních s dodavatelem bylo dosaženo úspor v řádech desítek milionů korun, ale pokud by se 

licence nakupovaly postupně, tak by mohlo jít o úsporu za platby licence až 100 mil. Kč 
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ročně. Dotázal se, zda někdo nutil MF nakoupit licence najednou v začátku projektu za cca 

500 mil. Kč, když se platí za nevyužité licence.  

Dále se dotázal, kdy byly nakoupeny zmiňované licence za 500 mil. Kč s DPH a proč se 

neuspořilo cca 100 mil. Kč ročně, kdyby se licence nakoupily až v okamžiku, kdy jsou 

skutečně potřebné.  

 

 Na zpravodajskou zprávu krátce reagoval ministr financí Ing. M. Kalousek (Uvedl, 

že se neobává rozhodnutí ÚHOS, protože konečné dílo je stejné jako bylo dílo soutěžené. 

Konstatoval, že nákup licencí vycházel z původní smlouvy, kde se počítalo s jinými termíny 

realizace. Licence byly již dodány a nešlo tedy při renegociacích dosáhnout jiné ceny. 

Celkové roční náklady na provoz systému se dají nasčítat z dokumentace.) a náměstek 

ministra financí Mgr. Z. Zajíček (Konstatoval, že roční provozní náklady IISSP budou: 

aplikační podpora cca 200 mil. Kč bez DPH, platby za licence - maintenance 59 mil. Kč bez 

DPH, náklady na provoz v datovém centru - Státní tiskárna cenin 174 mil. Kč bez DPH ). 

 

 V obecné rozpravě vystoupili: posl. JUDr. V. Filip (Uvedl, že projekt IISSP se 

realizuje, ale nemá právní rámec. Dotázal se, proč se nerealizoval zákon o Státní pokladně, 

který byl ve věcném záměru a který byl po projednání ve vládě vyřazen. NKÚ tento zákon 

požadovalo. Dále uvedl, že ve výzvě k podání nabídek je jmenovitě uvedena firma SAP, což 

dalo ostatním soutěžitelům velkou šanci se tomu postavit. Dále se dotázal, zda bylo možné se 

tomuto jmenování firmy v zadání soutěže vyhnout.  Dotázal se, zda IISSP přinese větší míru 

úspor, než jsou náklady na něj vynaložené.), posl. Mgr. Z. Horníková (Poděkovala ministru 

financí za jeho osobní účast při projednávání tohoto bodu na schůzi Kontrolního výboru. 

Dotázala se, zda bude MF nutit všechny účetní jednotky v České republice používat systém 

SAP.), posl. RNDr. V. Koníček (Dotázal se, zda do doby dokončení projektu nepřijde žádná 

legislativní změna nebo zákon o Státní pokladně samotný.), ministr financí 

Ing. M. Kalousek (Uvedl, že za dobu posledních 20 let, co se zabývá veřejnými rozpočty, tak 

si nepamatuje jediný rok, kdy nebyla novelizována rozpočtová pravidla. Dále uvedl, že 

nemůže vyloučit, že v rámci realizace se narazí na legislativní problém a poté bude MF žádat 

Poslaneckou sněmovnu o to, aby stávající pravidla přizpůsobila. Nebylo možno předložit 

právní rámec, který by byl až do konce realizace tohoto projektu dokonalý. Nedomnívá se, že 

je nezbytné mít zvláštní zákon o Státní pokladně jako na Slovensku. Dále konstatoval, že je 

nutné rozlišovat SAP firmu a systém SAP. V zadávacích podmínkách není uveden název 

firmy, ale název systému, který MF požaduje. Dále uvedl, že zákon o finanční kontrole mezi 

orgány veřejné správy je v legislativním plánu vlády v rámci protikorupční strategie, který je 

předkládán bez ohledu na realizaci IISSP.), posl. MUDr. V. Němeček, MBA (Dotázal se, do 

jaké míry je uvedená cena konečná a zda tento projekt bude vytvářet nějaké finanční nároky 

na rozpočty uživatelů tohoto systému.), posl. RNDr. V. Koníček (Dotázal se na 

harmonogram využití nakoupených licencí a na to jak dlouho budou ještě licence 

nevyužívány.), ministr financí Ing. M. Kalousek (Uvedl, že cena projektu je konečná, ale 

nelze vyloučit, že dojde k nějakým dodatečným požadavkům MF jako uživatele. Cena za 

případné další funkcionality je v dodatku smluvně stanovena na max. 50 mil. Kč.) a náměstek 

ministra financí Mgr. Z. Zajíček (Uvedl, že náběh využití licencí se uskuteční 

v následujících dvou letech v závislosti na naplňování projektu v dodávce ostatních modulů. 

MF bude usilovat o to, aby byla uzavřena globální smlouva o strategické spolupráci státu se 

společností SAP na využití licencí tak, aby bylo možné tyto nevyužívané licence migrovat 

uvnitř veřejné správy bez ohledu na to, zda to jsou licence, které využívá MF, SZIF, MV nebo 

kdokoliv jiný, kdo používá stejné nebo obdobné systémy a využil by licence SAPu. Dále 

uvedl, že do budoucna IISSP bude znamenat změnu ekonomických software krajů a obcí, ale 

MF systém SAP nebude nikomu nucen. Obce si mohou nechat své informační systémy a 
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pokud mají dobře uzavřeny smlouvy se svými dodavateli IT, tak v případě, že dojde 

k vynucené změně systému z hlediska legislativy, tak potom by to mělo být v ceně dodávky 

nebo údržby systému. MF tyto informace nemá, protože neexistuje žádný komplexní systém, 

který by vedl stát o tom, kdo jakou smlouvu uzavřel. Dále konstatoval, že MF se snaží o co 

nejmenší zásah do systémů krajů a obcí a o co nejmenší vyvolané náklady. MF jde 

o předávání dat a nikoli vnucování SAP účetním jednotkám. Systém státní poklady na 

Slovensku je naprosto jiný než náš IISSP, proto nelze srovnávat náklady na pořízení ani 

provoz systému.). V obecné rozpravě dále vystoupili: posl. V. Koníček (Dotázal se, jak je 

možné, že se projekt dostal do takového stavu, kdy se neplní realizační fáze, když stát platil 

manažera projektu.), posl. Mgr. R. Sklenák (Dotázal se, zda se dosáhlo ceny pro stát 

výhodné a zda došlo k posílení pozice MF v oblasti autorských a licenčních práv.), posl. 

Ing. P. Bendl (Konstatoval, že z předloženého materiálu se nedá vyčíst to, co bylo 

předmětem zakázky původně, ani co firma dodala, co nedodala, zda je zpoždění při realizaci, 

co obsahují předešlé dodatky smlouvy a zda bude dodavatel platit nějaké penále za 

nedodržení původních termínů. Dále konstatoval, že dle zákona je možno navýšit cenu 

zakázky do max. 20 % objemu. Dále se dotázal na licence, co se stane, když se všechny 

licence nevyužijí.), posl. JUDr. V. Filip (Uvedl, že projekt začal již v roce 2006 za ministra 

financí Mgr. B. Sobotky, dále pokračoval za ministra financí V. Tlustého a pak byla soutěž 

tzv. „soutěžní dialog“ zrušena. Od roku 2007 je u zadání nové soutěže na IISSP ministr 

Ing. M. Kalousek a krátce též ministr Ing. E. Janota.) a posl. Mgr. Z. Horníková (Dotázala 

se na vytvoření národního datového centra, v čem bude toto centrum významné, kdy vznikne, 

zda existuje nějaká koncepce. Požádala ministra financí o předložení informací o tomto centru 

Kontrolnímu výboru.). V obecné rozpravě dále vystoupil ministr financí Ing. M. Kalousek 

(V srpnu 2010 byl postaven před realitu stavu projektu a bylo potřeba rozhodnout, zda 

vypovědět smlouvu z důvodu neplnění termínů a riskovat arbitráž s dodavatelem a zároveň 

zablokovat budování Státní pokladny na několik dalších let nebo jít cestou renegociace. 

Rozhodl se jít cestou renegociace. Národní datové centrum nebude sloužit jenom IISSP, ale 

i jiným státním registrům a bude vždy v majetku státu.) a náměstek ministra financí 

Mgr. Z. Zajíček (Stručně popsal jednotlivé dodatky smlouvy. MF je v limitu zákona a 

rozhodně neporušilo zákon o zadávání veřejných zakázek. Konstatoval, že kompletní 

dokumentace je členům výboru k dispozici k nahlédnutí. Na veškeré poradenské služby do 

konce roku 2010 bylo vyplaceno 48 mil. Kč.). 

 

 Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip uvedl, že dokumentace bude k nahlédnutí 

členům výboru na sekretariátu KV. 

 

V podrobné rozpravě zpravodaj výboru posl. RNDr. V. Koníček navrhl usnesení 

k tomuto bodu. Dále v podrobné rozpravě vystoupil posl. Ing. F. Laudát s návrhem 

odděleného hlasování o jednotlivých bodech návrhu usnesení. O všech návrzích zpravodaje 

výboru posl. RNDr. V. Koníčka bylo hlasováno a bylo přijato usnesení č. 54 ( 11 ; 0 ; 0 ). 

Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. JUDr. 

V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát, posl. MUDr. 

V. Němeček, MBA, posl. Ing. arch. M. Petráň, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, 

posl. Mgr. J. Škárka /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

Usnesení č. 54 zní: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR po úvodním výkladu ministra financí 

Ing. Miroslava Kalouska, zpravodajské zprávě poslance RNDr. Vladimíra Koníčka a po 

rozpravě 
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I. b e r e  n a  v ě d o m í  informaci ministra financí Ing. Miroslava Kalouska 

o aktuálním stavu zavádění Integrovaného informačního systému Státní pokladna; 

II. ž á d á  ministra financí, aby  

a) pravidelně vždy k 31. 1. a k 31. 7. příslušného kalendářního roku předložil 

Kontrolnímu výboru pravidelnou informaci o realizaci projektu Státní pokladna, 

včetně vyčíslení veškerých nákladů vynaložených na realizaci projektu, 

b) zajistil posílení legislativní, organizační a personální kapacity projektu Státní 

pokladna, 

c) nejpozději do 31. 7. 2011 předložil Kontrolnímu výboru pro informaci koncepci 

výstavby a budoucí náplň činnosti „Národního datového centra“, 

d) v nejkratším možném termínu předložil vládě ČR legislativní úpravu právních 

předpisů, které v souvislosti s realizací projektu Státní pokladna umožní rychlejší 

rozvoj elektronické fakturace mezi podnikateli a veřejnými zadavateli, 

e) v nejkratším možném termínu předložil vládě ČR na základě dosavadních 

zkušeností s realizací projektů v oblasti elektronizace veřejné správy „Pravidla 

pro nákup zboží a služeb v oblasti Informačních a komunikačních technologií 

hrazených ze státního rozpočtu“, které zajistí, aby  

- byla zvýšena transparentnost při výběru dodavatelů v oblasti ICT, 

- byla zvýšena kontrola veřejných výdajů v oblasti ICT, 

- bylo zamezeno neodůvodněným duplicitním nákupům zboží a služeb v oblasti 

ICT, 

- bylo posíleno sdílení a využívání zboží a služeb v oblasti ICT s cílem úspory 

finančních prostředků a lepšího využívání personálních zdrojů ve veřejné 

správě, 

- byly posíleny principy centrálního nákupu zboží a služeb v oblasti ICT.; 

III. z m o c ň u j e  předsedu výboru, aby s tímto usnesením seznámil ministra financí. 

 

 

 

Předseda výboru JUDr. V. Filip poděkoval všem přítomným za spolupráci a ukončil 

devátou schůzi Kontrolního výboru. 

 

 

 

Schůze Kontrolního výboru bylo ukončena ve 20.35 hodin. 

 

Zapsala: Ing. M. Hálková – tajemnice Kontrolního výboru 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Zdeňka Horníková v.r. JUDr. Vojtěch Filip v.r. 

místopředsedkyně – ověřovatelka 

Kontrolního výboru 

předseda Kontrolního výboru 

 


